

الاسم: د. مهدي أحمد فرج الهمامي

القسم: المحاسبة

هاتف المكتب :

البريد الإلكتروني الرسمي : maalhmami@nu.edu.sa

الموقع الإلكتروني (إن وجد) :

نبذة تعريفية

الدكتور مهدي الهمامي هو أستاذ المساعد في المحاسبة المالية وحوكمة الشركات بجامعة نجران منذ عام ١٤٣٣ هـ. بدأ كمعيد في نوفمبر ٢٠١٢، ثم محاضر في مايو ٢٠١٩، وترقى إلى أستاذ مساعد في ديسمبر ٢٠٢٣. شارك في مؤتمرات محلية ودولية وحصل على دورات تدريبية متعددة. يتميز بمهارات متقدمة في استخدام الحاسب الآلي، والعمل بروح الفريق، والتواصل الفعال، والدقة والسرعة في الأداء، وحب المسؤولية المجتمعية والتطوعية.

المؤهلات

درجة البكالوريوس في تخصص المحاسبة من جامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية بالرياض في يونيو ٢٠١١م

درجة الماجستير في تخصص المحاسبة والمالية من جامعة بانقور في بريطانيا في مارس ٢٠١٦

درجة الدكتوراه في الفلسفة في تخصص المحاسبة من جامعة فكتوريا بأستراليا في أغسطس ٢٠٢٣.

الاهتمامات البحثية

تقارير الاستدامة - الإفصاح التطوعي - المسؤولية الاجتماعية - حوكمة الشركات - المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية.

النشر العلمي

هل تؤثر الخصائص الداخلية لحوكمة الشركات على مستوى تقارير الاستدامة في البنوك السعودية. المجلة الدولية للأعمال والإدارة، ١٨(٣)، الصفحات ١٢٣-١٣٣. ٢٠٢٣.

الأنشطة الأخرى

- نائب رئيس الأنشطة الطلابية لكلية إدارة الأعمال عام ٢٠١٨
- نائب رئيس العلاقات العامة بكلية إدارة الأعمال عام ٢٠١٧
- عضو بأحد معايير الجودة بكلية عام ٢٠١٧-٢٠١٨
- عضو في المعيار الأول من المعايير الأكاديمية لبرامج المحاسبة سابقا
- عضو في لجنة كمنترول الاختبارات بكلية إدارة الأعمال عام ٢٠١٧ و ٢٠٢٤م.
- أمين قسم المحاسبة بكلية إدارة الأعمال منذ يناير ٢٠٢٤ حتى الآن
- عضو في لجنة إعداد دليل سياسة وإجراءات التدريب التعاوني بالجامعة في ابريل ٢٠٢٤

الدورات

- شهادة الاحتراف في الحوكمة والمخاطر والالتزام من oceg في ٢٠٢٣
- شهادة التدقيق في الحوكمة والمخاطر والالتزام من oceg في ٢٠٢٤
- شهادة حضور دروة عن أساسيات الحوكمة والمخاطر والالتزام من معهد الحوكمة التعاونية في مايو ٢٠٢٤
- دورة عن ذكاء الاعمال وصنع القرار من المعهد الإدارة العامة في مايو ٢٠٢٤
- شهادة المحاسب المالي المحترف من اكاديمية أي بي اس
- شهادة مهارات الاتصال من الجامعة الإلكترونية
- شهادة حضور في اعداد دراسة جدوى اقتصادية مبسطة
- شهادة حضور في المحاسبة والمالية للأفراد والشركات

Name: Mahdi Ahmed Alhamami

Department: Accounting

Tel:

E-mail : maalmami@nu.edu.sa



Professional Summary

Dr. Mahdi Alhamami is an Assistant Professor of Financial Accounting and Corporate Governance at the Accounting Department, College of Business Administration, Najran University, since 2012. He began as a Teaching Assistant in November 2012, then as a Lecturer in May 2019, and was promoted to Assistant Professor in December 2023. He has participated in numerous local and international conferences and received various training courses. Dr. Mahdi possesses advanced skills in computer use, teamwork, effective communication, precision, and speed in work, as well as a passion for social and volunteer responsibility.

Qualifications

Bachelor's degree in accounting from Imam Muhammad Ibn Saud Islamic University in Riyadh in June 2011.

Master's degree in accounting and finance from Bangor University in the UK in March 2016

PhD in Accounting from Victoria University in Australia in August 2023

Research Interests

Financial accounting, sustainability reporting, voluntary disclosure, corporate social responsibility, corporate governance, and International Financial Reporting Standards (IFRS).

Publications

Do Corporate Governance Internal Characteristics Affect the Level of Sustainability Reporting in Saudi Arabian Banks? International. Journal of Business and Management, 18(3), 123-123

Other Activities

Vice President of Student Activities, College of Business Administration, 2018

Vice President of Public Relations, College of Business Administration, 2017

Member of a Quality Standards Committee, College of Business Administration, 2017-2018

Secretary of the Accounting Department, College of Business Administration, since 2024

Member of the Committee for Preparing the Cooperative Training Policy and Procedures Manual at the university, April 2024

Courses

Certified in Governance, Risk, and Compliance Professional (GRCP) from OCEG, 2023

Certified in Governance, Risk, and Compliance Audit (GRCA) from OCEG, 2024

Completed a course on Governance, Risk, and Compliance Essentials from the Institute of Collaborative Governance, May 2024

Course on Business Intelligence and Decision-Making from the Institute of Public Administration, May 2024

Certified Professional Financial Accountant from IBS Academy

Certified in Communication Skills from the Saudi Electronic University

Attended a course on Preparing a Simplified Economic Feasibility Study